
1 
 

PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 22 maja 2024 r. w Urzędzie Miejskim                      
w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 1040  
 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   
i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 

1) Kuszaj Rafał – Przewodniczący Komisji, 

2) Dobek Jarosław, 
3) Kołacki Marek, 

4) Warylak Kazimierz. 
 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Marciniak Natalia - Burmistrz 
2) Hałasowska Anna - Przewodnicząca Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
5) Szafran Natalia - Inspektor 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 
Komisji. Następnie przedstawił porządek posiedzenia.   
 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Zmiany w WPF. 

2. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
3. Zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej na sfinansowanie zadania pod nazwą "Rozbudowa 
ul. Polnej w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 

4. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu na zadanie "Rozbudowa ul. Polnej 
w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 

5. Zmiana uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców 
usług.    

6. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego. 
7. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kamień 

Krajeński za 2023 rok. 

8. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego za 
2023 rok.  

9. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

10. Powołanie Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – 

Gminnej Przychodni w Kamieniu Krajeńskim. 
11. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok.  
12. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 

13. Pozostałe projekty uchwał. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 
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III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 
Ad. I.1. Zmiany w WPF. 

  
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim               

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2024.  
Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą:  

- dochody ogółem – 50.328.507,38 zł,  
- wydatki ogółem – 58.844.553,91 zł,  

W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 3.274.197,02 zł, który 
wynosić będzie 8.516.046,53 zł.  
Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  

- kredytami w kwocie 950.000,00 zł, (zmniejszenie o 100.000,00 zł).  
- zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej               

w kwocie 2.090.481,00 zł, (zwiększenie o 2.090.481,00 zł)  
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,                 

- w kwocie 2.055.565,53 zł, (zwiększenie o 63.716,02 zł,) w tym:  
- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 
1.750.000,00 zł,  

- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane 
w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł,  

- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok 2023 kwota 
36.320,48 zł,  
- opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym za rok 2023 kwota 27.395,54 zł,  
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 3.420.000,00 zł, (zwiększenie                  

o 1.220.000,00 zł).  
W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały zmiany w następujących 
zadaniach:  

1. Dotacja do uczestników programu „Ciepłe Mieszkanie". Przesunięcie 
niewykorzystanych środków z 2023r. na lata następne. W poszczególnych 
latach wydatki będą następujące:  

- w roku 2024r. 262.500,00 zł, (zwiększenie o 77.500,00 zł.)  
- w roku 2025r. 200.000,00 zł, (zwiększenie o 107.500,00 zł.)  

Wprowadzone zostało nowe zadanie:  
1. "Opracowanie planu ogólnego gminy Kamień Krajeński". Wartość zadania 

152.600,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą następujące:  

- w roku 2024r. 50.000,00 zł,  



3 
 

- w roku 2025r. 102.600,00 zł. 
 

Radny Jarosław Dobek zapytał czy plan ogólny gminy będzie w zastępstwie 

za miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że plan 
ogólny dotyczy tego co na danym terenie będzie można zbudować.   
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że kiedyś to miało taką nazwę,               
a teraz nazywać się będzie planem ogólnym gminy.   
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera podkreśliła, że 
wcześniej opracowywane były plany, które dotyczyły danych obszarów. Tam 

gdzie nie było planu wystawiane były warunku zabudowy. Obecnie, aby 
uzyskać warunki gmina musi opracować plan ogólny. Bez tego planu nie 
będą mogły być wystawione warunki zabudowy.  

 
Radny Jarosław Dobek zwrócił uwagę, że wydanych jest około 26 planów 

miejscowych.  
 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że one 

będą funkcjonować dalej, ale teraz dla całej gminy przygotowane jest 
studium uwarunkowań, które określa i daje podstawy do wystawienia 
warunków zabudowy dla terenów gdzie nie ma miejscowego planu. Studium 

przestanie obowiązywać, a zacznie obowiązywać plan ogólny.  
 

Radny Jarosław Dobek zapytał czy do końca 2025 roku musi być 
opracowany plan ogólny, ponieważ studium przestanie być podstawą prawną 
do wydawania decyzji.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że tak.  

 
Radny Jarosław Dobek zapytał jaki będzie koszt opracowania planu 
ogólnego.  

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że jest to kwota 152.600 zł.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że będzie można starać się             
o dofinansowanie z KPO. Pozostaje natomiast pytanie kiedy takie środki 

spłyną do gminy.  
 
Radny Jarosław Dobek zapytał czy będą możliwe zmiany do tego planu 

ogólnego.  
 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że odbędą się konsultacje 

społeczne. Jeżeli mieszkańcy, radni będą chcieli wprowadzić jakieś zmiany to 
w ramach konsultacji społecznych będą one rozważane.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera dodała, że plany 
powinny być tak konstruowane, aby były elastyczne i umożliwiały                       

w przyszłości wprowadzanie zmian.  
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Radny Jarosław Dobek dodał, że np. za 10 lat może okazać się, że nie jest 

potrzebny obszar przemysłowy, a ludzie będą pytali o budownictwo 
mieszkaniowe, albo odwrotnie.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera stwierdziła, że 
aktualizacje na pewno będą możliwe, ale musi się zorientować w tym 

temacie.  
 
Radny Jarosław Dobek zapytał czy uda się to wszystko opracować do końca 

2025 roku.   
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
zapytanie ofertowe złożone zostało już na początku kwietnia. Został 
wyłoniony wykonawca, a zatem wszystko jest w trakcie realizacji.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak ponownie podkreśliła, że odbędą się 

konsultacje społeczne, a radni będą informowani na jakim etapie znajdują 
się prace.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn dodał, że po zaakceptowaniu uchwały będzie można 
podpisać umowę.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.       

 

Ad.I.2. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 

 
Radny Jarosław Dobek zapytał ile osób umieszczonych jest w DPS, za które 
płaci gmina.  

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że w roku ubiegłym było 13 osób. Był to 
koszt w wysokości 559 tys. zł.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że prawdopodobnie przybędzie 

jeszcze 1 osoba.   
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kuszaj stwierdził, że pewnie będzie coraz 

więcej takich osób.  
 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, że na terenie gminy Kamień Krajeński jest 
sporo starszych osób. W większych miastach można taką osobę zaprowadzić 
do jakiegoś dziennego punktu opieki i po pracy odebrać.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że powinna być w tym 
zakresie pomoc i dofinansowanie państwa.  

 
Radny Jarosław Dobek nawiązał do programu Ciepłe Mieszkanie.  
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Przewodniczący Komisji Rafał Kuszaj zapytał jaka jest maksymalna kwota. 
 

Poproszona o przybycie na posiedzenie Komisji inspektor Natalia Szafran 
odpowiedziała, że maksymalna kwota wynosi 37.500 zł na jeden wniosek.  
 

Radny Jarosław Dobek zapytał jakie jest zainteresowanie. 
 
Inspektor Natalia Szafran odpowiedziała, że złożonych zostało 8 wniosków.  

 
Następnie Radny Jarosław Dobek zapytał o boisko do siatkówki w Dużej 

Cerkwicy. Uważa, że 120 tys. zł na jedno boisko to jest duża kwota. 
Podkreślił, że inwestycja kosztowała już chyba ponad 900 tys. zł.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że ma być to m.in. z piłkochwytami,               
a przetarg dopiero się odbędzie. Podkreślił, że kosztorys był na kwotę 1 mln 

zł.    
 
Kierownik Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera dodała, że został 

rozstrzygnięty przetarg, a wykonawca otrzymał już zgodę na wejście na teren 
budowy. Ma zostać wykonana altana z utwardzeniem. Będzie również grill. 
Pojawi się także łączka zmysłów.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że mieszkańcy planują 

zorganizować tam dzień dziecka. Poinformowała, że został podłączony już 
prąd.  
 

Radny Marek Kołacki zapytał o inwestycję nr 5: „Budowa drogi Płocicz - 
Dąbrowa – projekt”. Mowa jest o odcinku 1,7 km od bloków w stronę 

wybudowania pod Lutówko. Jest też droga łącząca Płocicz z Dąbrową. Radny 
zapytał, o której drodze jest mowa.  
 

Radny Kazimierz Warylak podkreślił, że mowa jest o drodze od bloków                 
w Płociczu w stronę pod Lutówko, aż do połączenia z Dąbrową. Chodzi też             
o to, aby autobus zabierał dzieci.  

 
Radny Marek Kołacki podkreślił, że jest to bardzo dobry pomysł. Zapytał czy 

projekt zawiera cały odcinek łączący się z inwestycją w Dąbrowie.    
 
Radny Kazimierz Warylak dodał, że chodzi o odcinek 1,7 km.  

 
Radny Marek Kołacki dodał, że jest to bardzo dobre logistycznie połączenie 
chociażby dla dzieci szkolnych. Zastanawiał się czy udałoby się rozszerzyć 

projekt na cały odcinek. Radny zdaje sobie sprawę, że może nie uda się 
połączyć całości, ale czy projektowo nie zabezpieczyć się na 3 lata.   

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że również jej na tym zależy. 
Dodała, że połączenie autobusowe to też byłyby dla gminy oszczędności.  

 
Radny Kazimierz Warylak podkreślił, że mówił już o tym chyba od 10 lat. 
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że w poprzedniej kadencji również 

była o tym mowa.  
 

Radny Marek Kołacki dodał, że byłby to odcinek około 5 km. Temat byłby 
zamknięty, ale w chwili obecnej chodzi o zabezpieczenie projektowe. Radny 
zastanawiał się jaki byłby koszt takiego projektu, żeby z 60 tys. zł nie zrobiło 

się np. 200 tys. zł. Zapytał jaka byłaby to różnica.  
 
Radny Jarosław Dobek zapytał o ważność projektu w sytuacji kiedy jest 

projekt, a realizacja jest tylko częściowa. Zapytał czy taki projekt zachowuje 
ważność na dłuższy czas.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera dodała, że jeżeli 
uzyskane zostanie pozwolenie na budowę to pozwolenie takie jest ważne               

3 lata. W tym czasie trzeba rozpocząć chociażby wpisem przez geodetę                  
w dzienniku budowy. Podkreśliła, że projekty można realizować częściowo.  

 
Radny Marek Kołacki podkreślił, że chodzi o zabezpieczenie projektowe.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że również jest za tym, aby 
mieć przygotowane projekty. Gdyby pojawiło się dofinansowanie to ważne 
jest to przygotowanie projektowe.  

 
Radny Jarosław Dobek dodał, że jest za tym, aby pewne etapy od razu 

zamykać i dokańczać już rozpoczęte odcinki.  
 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak stwierdziła, że zgadza się z radnym, 

ponieważ w przeciwnym wypadku jest wykonane trochę tu, trochę w innym 
miejscu i nikt nie jest do końca zadowolony.  

 
Radny Kazimierz Warylak podkreślił, że oświata też naciska, aby droga była 
zrobiona, ponieważ im chodzi przede wszystkim o dowóz dzieci do szkoły.             

W chwili obecnej autobus jedzie do Płocicza i wraca do Kamienia 
Krajeńskiego. Następnie jedzie do Dąbrowy i wraca do Kamienia 
Krajeńskiego.  

 
Radny Marek Kołacki zapytał jaka miałaby być procedura odnoście projektu 

na całość drogi, o której mówił. 
 
Radny Kazimierz Warylak podpowiedział, że radny może złożyć wniosek w tej 

sprawie.  
 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że można złożyć również 

interpelację. Ze swej strony zadeklarowała przeanalizowanie tematu.  
 

Radny Jarosław Dobek stwierdził, że ważne są takie połączenia między 
sołectwami. Zwrócił również uwagę na potrzeby oświatowe. Wyraził nadzieję, 
że pojawią się jakieś środki na drogi.   
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Radny Marek Kołacki podkreślił, że warto być zabezpieczonym projektowo na 

całość, a zostaną uszczęśliwione 2 sołectwa: Płocicz i Dąbrowa.    
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.       

 
Ad.I.3. Zaciągnięcie pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 

na sfinansowanie zadania pod nazwą "Rozbudowa ul. Polnej w Kamieniu 
Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował, że zaciągnięta pożyczka ma zbilansować środki 

finansowe na realizację inwestycji pod nazwą „Rozbudowa ul. Polnej                     
w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego".  

Podjęcie uchwały w pełni pozwoli na zbilansowanie finansowania 

przedmiotowej inwestycji, której planowany całkowity koszt wynosi 
4.050.000,00 zł, w tym wydatki w 2024r. wyniosą 3.820.000,00 zł. 

Inwestycja ta finansowana jest w następujący sposób:  
- 750.000,00 zł, środki zewnętrzne z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych,  

- 2.090.481,00 zł, planowany deficyt pokryty środkami w formie pożyczki na 
wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, Europejskiego Funduszu Rolnego 

na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich,  
- 979.519,00 zł, środki własne Gminy, z tego 950.000,00 zł, to planowany 

deficyt pokryty kredytem zaciągniętym w banku komercyjnym. Wyłonienie 
banku mającego udzielić kredytu nastąpi zgodnie z ustawą prawo zamówień 
publicznych. 

 
Radny Jarosław Dobek zapytał czy w związku z zaciąganą pożyczką nie 
zaburzą się wskaźniki. 

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że w tym przypadku nie, ponieważ ta 

pożyczka jest poza wskaźnikami.   
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.       

 

Ad.I.4. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu na zadanie "Rozbudowa ul. Polnej                  

w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zaciągnięty kredyt ma pokryć deficyt budżetowy 
powstały w związku z realizacją inwestycji pod nazwą „Rozbudowa ul. Polnej 
w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego". 

Podjęcie uchwały w pełni pozwoli na zbilansowanie finansowania 
przedmiotowej inwestycji, której planowany całkowity koszt wynosi 

4.050.000,00 zł, w tym wydatki w 2024r. wyniosą 3.820.000,00 zł. 
Inwestycja ta finansowana jest w następujący sposób: 
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- 750.000,00 zł, środki zewnętrzne z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, 
- 2.090.481,00 zł, środki z budżetu Unii Europejskiej. 

- 979.519,00 zł, środki własne Gminy, z tego 950.000,00 zł, to deficyt 
pokryty kredytem zaciągniętym w banku komercyjnym. Wyłonienie banku 
mającego udzielić kredytu nastąpi zgodnie z ustawą prawo zamówień 

publicznych. 
 
Radny Jarosław Dobek zapytał czy są planowane jeszcze jakieś kredyty. 

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że nie. Jest to ostatni kredyt. Reszta 

inwestycji jest zbilansowana.   
 
Następnie wywiązała się dyskusja na temat przetargów i kosztów realizacji 

inwestycji.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że teraz jest dobry moment, 
ponieważ jak spłyną środki z KPO to znowu będzie zamieszanie na rynku.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.       

 
Ad.I.5. Zmiana uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców 
usług.    

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że w uchwale Nr LIX/411/2024 Rady Miejskiej                
w Kamieniu Krajeńskim z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie dopłaty do 
ceny wody dla odbiorców usług, zmienionej uchwałą Nr LX/421/2024 Rady 

Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 27 lutego 2024 r. zmieniony został      
§ 1 gdzie określona została nowa wysokość dopłaty w kwocie 0,46 zł (było 
0,32 zł) netto plus obowiązujący podatek VAT do każdego 1 m3 wody dla 

Grupy taryfowej 1 i 2 (było Grupy taryfowej 1). Zmiana ta spowodowana jest 
decyzją Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody POlskie Nr 
G.RZT.70.1.8.2024.MW.7 z dnia 29.04.2024r. zatwierdzającą taryfę za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 

Gminy Kamień Krajeński na okres 3 lat. W nowej taryfie uwzględnione jest              
5 grup odbiorców usług, a dopłaty mają trafić do Grupy 1 i do Grupy 2, czyli 

odbiorców usług pobierających wodę w celu wykorzystania jej w ramach 
gospodarstw domowych. Woda pobierana przez tych odbiorców usług 
wykorzystywana jest do celów socjalno-bytowych, podlewania przydomowych 

ogrodów, remontowania czy rozbudowy domów oraz przeznaczona jest do 
zaspokajania potrzeb mieszkaniowych, w szczególności:  
- właścicieli domów jednorodzinnych,  

- właścicieli bądź zarządców domów jednorodzinnych,  
- właścicieli bądź zarządców wspólnot mieszkaniowych,  

- spółdzielni mieszkaniowych,  
- domów pomocy społecznej, domów dziecka, plebani, wikariatów                           
i klasztorów.  
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 W celu wykorzystania zaplanowanych środków w budżecie, zwiększona 

została kwota dopłaty do 1 m3 i dotyczyć będzie ona mniejszej ilości 
odbiorców usług. 

 
Radny Jarosław Dobek zapytał czy gospodarstwo rolne gdzie dom 
jednorodzinny jest częścią zagrody też mieści się w tej grupie.  

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że tak. 
 

Radny Kazimierz Warylak dodał, że to nie jest przedsiębiorstwo więc na 
pewno się mieści.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że upewni się co do tego.   
 

Następnie poruszono temat podłączania do kanalizacji w Płociczu                     
i egzekwowania, jeżeli ktoś się nie podłączy.   

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że na każdym zebraniu 
wiejskim w Płociczu jest ten temat poruszany.  

 
Radny Kazimierz Warylak podkreślił, że kiedyś takie podłączenie to był 
niewielki koszt, a teraz jest to dużo więcej. 

 
Radny Jarosław Dobek zastanawiał się czy jest prawna możliwość, aby 

zróżnicować opłatę za wywóz nieczystości z szamb na obszarze 
skanalizowanym.  
 

Radny Marek Kołacki uważa, że jest to bardzo dobry pomysł.  
 

Przewodniczący Komisji Rafał Kuszaj podkreślił, że może być to krzywdzące 
dla tych, którzy nie mają kanalizacji, a mają szambo. 
 

Radny Marek Kołacki dodał, że te osoby zostałyby na dotychczasowych 
stawkach.  
 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, że chodzi o zróżnicowanie stawki. Jeżeli 
nie ma kanalizacji na posesji i nie z winy mieszkańca to nie powinien on 

więcej płacić.   
 
Członkowie Komisji zaproponowali zorganizowanie spotkania z Prezesem 

ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim.  
 
Radny Marek Kołacki podkreślił, że temat jest trudny, ale trzeba coś z tym 

zrobić. Zwrócił uwagę, że temat był poruszany podczas zebrań. Nie powinno 
być tak, że jeden płaci, a drugi nie płaci. Przez taką sytuację jest poróżnione 

społeczeństwo.  
 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że trzeba jak najszybciej zająć 

się tym tematem. Zaproponowała, aby zająć się tym podczas prac nad 
projektem budżetu na kolejny rok.   
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Radny Kazimierz Warylak podkreślił, że sporo osób nie ma podpisanej 
umowy, którą trzeba zawrzeć w ZGKiM Sp. z o.o.  

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.      

 
Ad.I.6. Udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi Kamienia 

Krajeńskiego. 
 

Przedstawienia raportu o stanie gminy dokonał Skarbnik Piotr Gustyn.  
W raporcie zaprezentowane zostały najważniejsze, aktualne dane                

o sytuacji w gminie Kamień Krajeński, od liczby mieszkańców, przez budżet, 

po realizację uchwał i sprawozdania z realizacji zadań, do których gmina jest 

zobowiązana. 

Obowiązek sporządzenia raportu o stanie gminy wynika z art. 28aa 

ustawy o samorządzie gminnym. Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Burmistrza Kamienia Krajeńskiego w roku 2023,                        

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy. 

 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, że niepokojące jest to, że ubywa 

mieszkańców, jest również mniej dzieci. W przyszłości mogą pojawić się 

problemy oświatowe.    

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.      

 

Ad.I.7. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kamień 
Krajeński za 2023 rok. 

 

Przedstawienia sprawozdania finansowego Gminy Kamień Krajeński za 

2023 rok dokonał Skarbnik Piotr Gustyn.  
Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                    

o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. 
uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania 
budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium z tego tytułu. 
Z kolei w myśl art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku               

o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki 
samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu,                

w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. 
  
Radny Jarosław Dobek zapytał o 12% zadłużenie i jak daleko jest to od 

granicy. Zapytał jaki jest dopuszczalny limit graniczny.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że granica wskaźnikowa jest w WPF. 
Wskazał na 2030 i 2031 rok. Bezpieczna granica jest to tak około 15%.  
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Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za. 

 

Ad.I.8. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kamienia Krajeńskiego za 

2023 rok.  
 
Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                   

o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. 
uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania 
budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium z tego tytułu. 
Z kolei w myśl art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku               

o finansach publicznych, nie później niż dnia 30 czerwca roku następującego 
po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 
2) sprawozdaniem finansowym; 

3) sprawozdaniem z badania sprawozdania finansowego, o którym mowa            
w art. 268; 
4) opinią regionalnej izby obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 2; 

5) informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 
6) stanowiskiem komisji rewizyjnej. 

 

Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               
4 głosami za. 

 

Ad.I.9. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 
Referatu RGIiGK Katarzyna Chodera. Poinformowała, że przyjęty przez Radę 

Ministrów „Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032” 
nałożył szereg obowiązków na organy administracji publicznej, w tym także 
na gminy. Gospodarka odpadami niebezpiecznymi zawierającymi azbest                 

i jego utylizacja, jest ważnym elementem całego systemu gospodarki 
odpadami, a także integralną częścią planów gmin, powiatów i województw. 

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku w 2011 r. Rada Miejska                 
w Kamieniu Krajeńskim uchwaliła Program usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński.  

W załącznikach do uchwały wskazuje się m.in. bieżący stan w zakresie 
ilości wyrobów zawierających azbest, wskazuje na szacunkowe koszty 

usunięcia wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Kamień Krajeński. 
Zmiana jest konsekwencją realizacji Programu, ponieważ wynika z realnych 
potrzeb mieszkańców, którzy złożyli wnioski o dofinansowanie demontażu               

i utylizacji azbestu. Zmiana nie wyznacza ram dla przedsięwzięć mogących 
znacząco oddziaływać na środowisko, a jej nadrzędnym celem jest usunięcie, 
do końca 2032 r., wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy                            

i wyeliminowanie potencjalnego zagrożenia azbestem dla zdrowia ludzi.  
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Przyjęcie zmian ma na celu przyspieszenie procesu usuwania 

materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. 
Gmina Kamień Krajeński ma możliwość ubiegania się o środki finansowe na 

usuwanie wyrobów azbestowych z terenu nieruchomości znajdujących się na 
jej obszarze, w ramach ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu konkursowego naboru 

wniosków o dofinansowanie przedsięwzięć zgodnych z gminnymi programami 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest. Jednym z warunków 
otrzymania dotacji z ww. Funduszu jest uwzględnienie miejsca występowania 

azbestu w inwentaryzacji, stanowiącej załącznik do Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

 
W przedmiotowych punkcie Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna 
Chodera poinformowała, że jeżeli chodzi o projekt na drogę Płocicz – 

Dąbrowa to został on zlecony na początku kwietnia.  
 

Radny Jarosław Dobek zapytał co się stanie jeżeli azbest czy wyroby 
zawierające azbest nie zostaną usunięte do 2032 roku.  

 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że musi 
się zorientować w tej sprawie.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że azbestu jest jeszcze bardzo 
dużo.  

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 4 głosami za. 

 

Ad.I.10. Powołanie Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – 
Gminnej Przychodni w Kamieniu Krajeńskim. 

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Pani 
Burmistrz Natalia Marciniak. Poinformowała, że ustawa z dnia 15 kwietnia 

2011 r. o działalności leczniczej, zobowiązała organ założycielski do 
wyznaczenia przedstawicieli do Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej 
Miejsko - Gminnej Przychodni w Kamieniu Krajeńskim.  

Zgodnie z cytowaną powyżej ustawą w skład rady społecznej wchodzą:  
1) jako przewodniczący - burmistrz (art. 48 ust. 6 pkt 2 lit. a tiret 2),  
2) jako członkowie:  

a) przedstawiciel wojewody (art. 48 ust. 6 pkt 2 lit. b tiret 1),  
b) przedstawiciele wybrani przez radę gminy (art. 48 ust. 6 pkt 2 lit. b tiret 

2).  
W związku z upływem kadencji zachodzi konieczność ustalenia nowego 

składu Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – Gminnej 

Przychodni w Kamieniu Krajeńskim. 
 

Do składu Rady Społecznej Samodzielnej Publicznej Miejsko – Gminnej 
Przychodni w Kamieniu Krajeńskim zaproponowano:  

1) Katarzynę Blejder 

2) Annę Hałasowską 
3) Kazimierza Warylaka 
W/w kandydaci wyrazili zgodę.  
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               
4 głosami za. 

 

Ad.I.11. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok.  
 

Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają jej 
plan pracy oraz sprawozdania z działalności. 

Ponadto § 50 ust. 2 Statutu Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje 

Komisje do przedłożenia Radzie Miejskiej rocznego planu pracy. 
Uchwałą Nr LIX/417/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim               

z dnia 30 stycznia 2024 r. przyjęte zostały plany pracy stałych komisji Rady 
Miejskiej na 2024 rok. W związku z rozpoczęciem nowej kadencji 2024-2029 
dokonuje się zmiany przedmiotowych planów pracy.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

4 głosami za. 
 

Ad.I.12. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 

 
Zgodnie z § 15 ust. 1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa 

sesje zwyczajne zgodnie z planem pracy Rady ustalanym na dany rok 

kalendarzowy. Zakres zadań ustalony został we współdziałaniu 
z Burmistrzem Kamienia Krajeńskiego. 

Uchwałą Nr LIX/418/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 30 stycznia 2024 r. przyjęty został plan pracy Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. W związku z rozpoczęciem nowej 

kadencji 2024-2029 dokonuje się zmiany przedmiotowego planu pracy. 
 

 Następnie Pani Burmistrz Natalia Marciniak odczytała terminy sesji 
Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim do końca 2024 roku wraz                          
z podstawową tematyką obrad.   

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

4 głosami za. 
 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

   Brak  
 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Radny Marek Kołacki odniósł się do odcinka drogowego z Płocicza do drogi 

krajowej od strony Sępólna Krajeńskiego. Na wskazanym odcinku znajduje 

się zarwany przepust. Staje się tam niebezpiecznie. Może dojść do osunięcia 

jakiejś maszyny. Sprawa była już wcześniej poruszana.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak zaproponowała w tej sprawie spotkanie              

w terenie.    
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Radny Marek Kołacki zwrócił również uwagę na konieczność doświetlenia 

przystanków autobusowych przy drodze krajowej w Płociczu.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że poruszy ten problem 

podczas spotkania z przedstawicielem GDDKiA. Podkreśliła, że szkoda że 

akcja oświetlania przejść dla pieszych nie została rozszerzona o przystanki 

autobusowe.  

 

Radny Marek Kołacki podkreślił, że trzeba działać, aby zapobiec tragedii.  

 

Radny Jarosław Dobek zgłosił problem z przejściem w kierunku przystanku 

autobusowego przez drogę powiatową w Małej Cerkwicy od strony Trzcian 

(brak chodnika i brak przejścia dla pieszych). Poprosił, aby zapytać 

Dyrektora Zarządu Drogowego jakie są możliwości, aby wyznaczyć przejście 

dla pieszych z kawałkiem chodnika.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że musi spotkać się                   

w terenie z Dyrektorem Zarządu Drogowego, aby zobaczyć jakie są 

możliwości rozwiązania przedstawionego problemu.  

 

Radny Rafał Kuszaj zapytał co dalej z Czarną Górą w Dąbrówce. 10-letnia 

dzierżawa dobiegła końca. Zapytał czy jest jakiś pomysł co tam zrobić dalej. 

Poinformował, że od osiedla w Dąbrówce do Czarnej Góry została wyrównana 

droga. Podkreślił, że miejsce to zaczynają odwiedzać turyści. 

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że chciałaby spotkać się                  

z Marszałkiem Województwa Kujawsko – Pomorskiego i zaprosić go w to 

miejsce. Zwróciła uwagę, że jest to atrakcja województwa. 

 

Radny Jarosław Dobek zastanawiał się czy może udałoby się postawić w tym 

miejscu jakąś wieżę widokową.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dopowiedziała, że warto to promocyjnie 

wykorzystać.  

 

Radny Kazimierz Warylak podkreślił, że nie jest to grunt gminny.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Kamień Krajeński, dnia 22 maja 2024 r.   

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Rafał Kuszaj 


